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500 VenJ - ers en gasten togen naar het Rotterdamse. Want op 

het ss Rotterdam ging de tweede editie van de jaarlijkse iTour 

van start. Vier begrippen staan daar centr aal: verbinding, 

inspiratie, energie en richting. Een impressie.  

 

Nog voor binnenkomst begint de dag goed met de imposante aanblik 

van het prachtige grote stoomschip tegen een achtergrond van 

pakhuizen en een blauwe lucht (met hier en daar een wolkje). En  

binnen waant iedereen  zich even helemaal  passagier op de Holland -

Amerikalijn. We lunchen in de prachtige Grand Ballroom  en de 

mysterieuze Smoking room . Praten bij met collegaôs en nemen nog 

snel even het programma door om te zien welke sessies niet gemist  

kunnen worden. Dan begint de óreisô naar het óPromenade Deckô en 

daar de Theaterza al in voor de  plenaire opening.  

 

 

Nadat dagvoorzitter Ronald Blok, directeur Kustwacht Nederland op een 

spectaculaire manier  het  schip heeft betreden, opent hij in één moeite door 

het congres. Helaas met een wat teleurstellende mededeling: minister Stef 

Blok kon vanwege verplichtingen in de Tweede Kamer op het laatste moment 

niet aanwezig zijn.  

 

Smart keuzes maken  

Het doel van de dag blijft overeind staan. ñWant waarvoor zijn we vandaag bij 

elkaar? ò vraagt naamgenoot Ronald Blok zich af. ñWe leven in een hightech 

tijdperk. ICT en IV uitdagingen all over the place .ò Nederland doet het best 

goed, ziet hij. ñMaar is het goed genoeg? Zijn we voldoende voorbereid op alle 

uitdagingen die op ons afkomen?ò We moeten er in investeren, is zijn 

overtuiging. ñEn het antwoord op de vraag óhoe dan?ô gaan we hier vanmiddag 

met elkaar onderzoeken.ò 

 

 Wij zijn klaar voor de 

#itour2017 #rotterdam 
#ssrotterdam 
(Ed aan de jus en ik water) 

#proost @EdSabel 

https://vimeo.com/214274416
https://vimeo.com/214274416
https://twitter.com/hashtag/itour2017?src=hash
https://twitter.com/hashtag/itour2017?src=hash
https://twitter.com/hashtag/rotterdam?src=hash
https://twitter.com/hashtag/rotterdam?src=hash
https://twitter.com/hashtag/ssrotterdam?src=hash
https://twitter.com/hashtag/ssrotterdam?src=hash
https://twitter.com/hashtag/proost?src=hash
https://twitter.com/EdSabel
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Een schot voor de boeg: ñOm voorop te kunnen 

blijven lopen, moeten we ósmartô keuzes maken 

en bewust een stip op de horizon kiezen. Als 

land, als overheid én als VenJ. We moeten ons 

dan op die stip richten en daar onze energie op 

focussen.ò Daarbij geeft hij de volgende 

overweging: ñMoeten we als overheid en land 

niet veel meer samen oppakken? Verdere 

innovatie is immers een gegeven. Je kunt niet 

zeggen: deze ontwikkeling laten we even aan ons 

voorbij gaan, want dan mis je de 

spreekwoordelijke boot.ò In samenwerking liggen 

dus kansen.  

 

Bedreigingen  

Blok ziet ook bedreigingen voor de toekomst. 

ñDoor de grote hoeveelheid nieuws concentreren 

we ons steeds meer op het óhier en nuô. En 

leggen steeds minder de verbinding met het 

nieuws van gisteren, eergisteren en wellicht 

morgen. We zien daardoor steeds mind er de 

trends en worden daardoor regelmatig overvallen 

door ontwikkelingen. Denk aan Brexit, of de 

verkiezing van Trump. ñZien we hetzelfde niet in 

ICT en IV land?ò, vraagt hij zich hardop af. ñGaan 

de ontwikkelingen zo snel dat we niet meer 

vooruit kijken en niet meer leren van lessen uit 

het verleden?ò 

 

Andere bedreigingen zijn de schaarste van 

expertise en daarmee het duurder worden ervan. 

ñKunnen we nog wel concurreren met de markt?ò 

En: ñOntwikkelingen als Kunstmatige Intelligentie 

bieden grote kansen, maar herbergen even  grote 

risicoôs. Daar moeten we ··k op inspelen.ò 

 

Schouder aan schouder  

De Kustwacht kan een voorbeeld zijn voor de 

samenwerking die nodig is. Wat de civiele 

netwerkorganisatie van de Kustwacht laat zien, is 

dat samenwerking tussen dep artementen en 

diensten meer kan zijn dan de som der delen, 

vertelt de DKW. In de Kustwacht wordt expertise 

gebundeld van de vijf betrokken departementen 

en de meer dan negen betrokken diensten. ñAl 

die expertise zit in één ruimte bij elkaar. Mét 

behoud van  de eigen identiteit zijn we erin 

geslaagd de verkokering te doorbreken en 

schouder aan schouder te opereren. Wellicht is 

dat model ook the way to go  voor de ICT en IV 

van de overheid?ò 

 

 

 

Ronald Barendse, namens minister Blok  

ñVerlangen naar de eindeloze zeeò 
 

Dan is het woord aan Ronald Barendse die de taak 

heeft minister Blok te vervangen. Gelukkig heeft hij 

de ministers speeché ñWat fantastisch dat u hier in 

Rotterdam bent om het met elkaar te hebben over 

een van de grote uitdagingen van onze tijd: H oe gaan 

we verantwoord om met data, met netwerken, met 

systemen die zoveel informatie bevatten dat ze 

patronen herkennen die zelfs onze beste professionals 

niet zien? Hoe kunnen we mensen in Nederland beter 

bedienen, door hun verzoeken sneller af te handel en, 

terwijl we hen de bureaucratische rompslomp besparen? En hoe zorgen we er tegelijkertijd voor dat 

mensen  -  juist door al die nieuwe ontwikkelingen en mogelijkheden  -  niet eerder ten prooi vallen aan 

fraude, oplichting en andere misdrijven online ? Dat z ijn vragen die vandaag centraal staanò, aldus de 

minister bij monde van de pSG  en CIO van VenJ . 

 

Het ss Rotterdam als symbool  

De locatie van vandaag  -  ss Rotterdam  -  is de voormalig minister van Wonen niet vreemd. ñEn dit schip is 

voor mij een symbool van wat gebeurt als organisaties dingen doen, waar ze eigenlijk geen verstand van 

hebben.ò Voor wie het niet kent, kort het verhaal. ñWoningbouwcorporatie Woonbron wilde deze buurt  ï

òIn samenwerking liggen dus kansenó 
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Katendrecht  -  verbeteren. Ze 

kochten het ss  Rotterdam en 

meerden die hier af.  Ze 

renoveerden het schip en 

maakten het geschikt voor 

feestjes, partijen ené 

conferenties zoals vandaag. 

Een sympathieke poging  om 

een buurt te pimpen .ò 

 

ñMaar hoe mooi het schip er 

vandaag ook bij ligt, het werd 

een fiasco. De kosten liepen 

gierend uit d e hand. En 

uiteindelijk scheelde het 

weinig of de corporatie 

Woonbron ging zelf het schip 

in. De overheid moest 

aandringen op verkoop. Het 

avontuur met het ss was één 

van de redenen dat er een 

parlementaire enquête 

woningbouwcorporaties 

kwam.ò Er is gelukkig ook 

goed nieuws. ñKatendrecht, 

de wijk om u he en, ligt er 

inmiddels mooi bij. ò 

 

De hamvraag: is deze 

geschiedenis illustratief voor 

ons ICT -beleid? ñDe minister 

hoopt het niet. Maar zoals zo 

vaak kunnen we wel van de 

geschiedenis leren.  Als 

overheden mo eten we geen 

dingen doen waar we 

eigenlijk geen verstand van 

hebben. We moeten 

voorkomen dat we het 

bestaande zo slecht 

onderhouden dat het verkrot. 

En op tijd ingrijpen, zodat we 

niet gedwongen worden alles 

te slopen en weer vanaf de  

grond opnieuw op te 

bouwen.ò 

 

óVeiligheid en Justitie: 

meer informatieverwerker 

dan wetgevingsmachineô 

De minister is van huis uit 

bedrijfskundige en ziet elke

dag een overvloed aan 

bedrijfskundige uitdagingen  

bij VenJ. ñProblemen in de 

strafrechtketen, de 

informatiedeling ro nd de 

dossiers van asielzoekers, of 

de automatisering van de 

rechtbanken, zodat we 

stukken eindelijk niet meer 

naar elkaar faxené Bijna 

altijd geldt dat we belangrijke 

stappen hebben gezet, maar 

dat we ook nog een flinke 

weg te gaan hebben.ò Bijna 

elk van deze uitdagingen is in 

feite een ICT -vraagstuk, ziet 

de minister. ñVoor mij is 

Veiligheid en Justitie meer 

informatieverwerker dan 

wetgevingsmachine.ò 

 

 

ñYou ainôt seen nothing yetò, 

waarschuwt  hij.  ñWat doen 

we als blijkt dat 

computeranalyses  op basis 

van big data  betere 

voorspellingen kunnen doen 

over de kans op recidive bij 

veroordeelde criminelen? Hoe 

moet onze politie optreden nu 

we zien dat een steeds groter 

deel van de criminaliteit van 

offline  naar online  gaat? En 

wat vinden we ervan dat 

advocaten nu al met behulp 

van Artificial Intelligence  de 

slaagkans van een proces 

kunnen voorspellen? We 

moeten ons verhouden tot dit 

soort ontwikkelingen. En 

daarbij hebben we geen tijd 

te verliezen. U bent hierbij 

onmisbaar,ò is zijn appèl aan 

de aanwezigen.  

 

Het  begint met ontmoeting  

ñDat begint met elkaar 

ontmoeten. Met praten. Met 

ideeën uitwisselen. Alleen 

door de wil om met elkaar 

iets moois neer te zetten,

komen we vooruit. En alleen 

met ontmoetingen als deze, 

vinden we de inspir atie die 

daarbij onmisbaar i s.ò 

 

Verlangen  

De CIO van VenJ  sluit 

passend af met een uitspraak 

van Antoine de Saint -

Exupéry, de schrijver van De 

Kleine Prins , ñAls je een schip 

wilt bouwen, hoef je geen 

mannen bij elkaar te roepen  

om hout te verzamelen.  Je 

hoeft het werk niet te 

verde len of orders te geven ;  

 

 

niet te leren om planken te 

zagen of spijkers te smeden. 

óHet enige dat je hoeft te 

doenô, zei de Saint-Exupéry, 

óis mensen laten verlangen 

naar de enorme, eindeloze 

zeeô. Ik wens u dus veel 

inspiratie en vooral 

verlangen.ò 

 

Tien  procent  

ñZie je VenJ eigenlijk als 

grote voor trekker binnen de 

overheid? ò vraagt Blok aan 

Barendse. De laatste  ziet het 

meer als een gezamenlijke 

opgave.  Een voorbeeld. ñDe 

rijksoverheid geeft in totaal 

2,1 miljard uit aan ICT. Ik 

vraag me dan af: hoe kun nen 

we als Rijksoverheid zo 

samen optrekken, dat we 

daar tien procent op kunnen 

besparen ? Met collectief 

bedoel ik niet centraliseren of 

bundelen. Als we de 

schouders er een beetje 

gezamenlijk onderzetten, is 

er al snel veel gewonnen. 

Tien procent is immer s 200 

miljoen euro.ò 

 

òYou ainõt seen nothing yetó 
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Tijdens de iTour konden passagiers kiezen uit 31 unieke workshops. Wij vroegen een aantal van hen om 

van de sessie die zij bezochten een kort verslagje te maken. Daarnaast viel er in de Sun Room en buiten 

aan dok en kade ook het nodi ge te beleven met een selectie van de vlaggenschepen uit de VenJ -vloot.  

 

 

Mobile Media Lab Politie  
door Fatima Ait el Houssi  

 

De allereerste sessie van mijn iTour 2017 is bij 

de stoere politieman Ed Sabel van de Politie. Hij 

verwelkom t  ons aan een zonov ergoten kade 10 

en nodigt uit  naar binnen  te komen  in de Mobile 

Media Lab truck . In de bus nemen  we plaats, als 

in een klaslokaal, achter een tafeltje met laptop. 

Hij begint  zijn presentatie met de woorden:  óI k 

ben van nieuwe media en digitale dienst -

verle ning. Wij maken politie.nl, politie  apps, alle 

digitale communicatiemiddelen op nationaal 

niveau, opsporingscommunicatie en coördineren 

social mediaô. 

 

 

Meteen wordt  duidelijk dat hij met passie zijn 

werk doet. Net als zijn overgrootvader Piet Sabel 

die a ls politieman in Vught werkte, startte ook 

Ed met het werken met ee n typemachine voor 

de verbalen.  

Inmiddels is er veel verander d met de komst 

van social media en de digitale communicatie  

middelen. Om bij te blijven bij de ontwikkelingen 

en afgestemd te z ijn op de behoeften van de 

same nleving wordt het  Mobile Lab ingezet . 

Samen met burgers ontwikkelt Ed en zijn team  

nieuwe of bestaande apps/sites (door) en testen 

ze. Door het land wordt de bus bijvoorbeeld 

geplaatst in wijken, bij scholen, ondernemers, 

en winkeliers . Gevraagd wordt aan de burger, 

wat kan beter? Waar heb je behoefte aan in je 

wijk? Stel u wordt de nieuwe politiebaas, wat 

zou u als eerste aanpakken? Zo is ook de site 

voor het doen van aangiften verbeterd  ï de site 

is nu ook toegankelijk voor blinden, en dat 

gebeurde na bezoek van een blinde burger aan 

het Lab.  Sabel: óIn het verleden bedachten we 

vanuit het ontwikkelcentrum in Zeist wat de 

burger/gebruiker nodig heeft ; nu vragen we het 

aan de mensen zelf en luisteren we naar waar ze 

behoefte a an hebben . En we kijken naar trends 

en ontwikkelingen.ô 

 

Met onder meer het  Mobile Media Lab is er op 

een laagdrempelige manier verbinding gemaakt 

met de burgers en wordt er meer samengewerkt 

aan het veiliger maken van onze samenleving. 

De politie staat le tterlijk tussen de mensen en 

vertaald w at ze buiten leren naar binnen.  

 

 

 

 

#1 Informatie Centraal  
 

 

Wij zien, wij zien, wat we eerst niet zagen..  

Living Lab VenJ: kijkje in de kombuis van de 

casus R aad voor de Kinderbescherming  

Google en Facebook doen het misschien al lang, 

maar voor VenJ is het nog onontgonnen gebied: 

(big) data analyses. Zien wat je eerder niet zag, 

zoals in het geval van de Kinderbescherming

 

seksueel misbruik. Wat kan dit nieuwe 

perspectief ons leren over deze taaie, verborg en 

probl ematiek? Welke patronen  -  die ondanks 

onze getrainde professionals anders voor het 

menselijke oog verborgen bleven  -  zijn er 

wellicht te herkennen?

@MobileMediaLab 
 

Rotterdam, we love you. Geweldige inzet 

bij @ssrotterdam voor #iTour2017. We 

rijden door naar #Limburg voor twee dagen 

aansluiten bij jeugd. 

https://twitter.com/MobileMediaLab
https://twitter.com/MobileMediaLab
https://twitter.com/ssrotterdam
https://twitter.com/hashtag/iTour2017?src=hash
https://twitter.com/hashtag/Limburg?src=hash
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Eind vorig jaar startte VenJ met het opzetten 

van Living Labs en een Competence Network. 

Om aan de ene kant van elkaar te leren en 

inzicht te krijgen in de kansen en mogelijkheden 

van data analytics en big data voor VenJ. Aan de 

andere kant om  op een laagdrempelige manier 

platforms en kennis aan te bieden waarop 

business experimenten kunnen worden 

uitgevoerd. Da t laatste gebeurt met het 

beschikbaar stellen van expertise en aanwezige 

platformen van het Nederlands Forensisch 

Instituut (NFI) en de politie. Om zo samen met 

vertegenwoordigers uit het primair proces met 

data analyse en zogenaamde userstories de 

mogelij kheden te onderzoeken van meer 

informatiegestuurd werken en het creëren van 

meerwaarde uit de huidige databronnen en 

gegevens. Inmiddels lopen er een aantal Living 

Labs waarbij óhet eerder en effectief zicht krijgen 

op kindermishandelingô er een van is. 

 

Scheepsmaatjes  

Jannie Busschers, informatiemanager bij de 

Raad voor de Kinderbescherming, vertelde over 

deze casus en nam haar passagiers mee in de 

aanpak en resultaten van een van de eerste 

Living Lab experimenten. Een kijkje in de 

ókombuisô met toelichting op de aandachtspunten 

en veranderingen die de experimenten 

teweegbrengen. Zij deed dat samen met 

scheepsmaatje Remco Boersma, projectleider 

Living Labs bij VenJ.  

 

 

VenJ iTour 2017; we had a blast!  
Na een enerverende opening en helemaal in het Love 

Boat gevoel mochten wij in ronde 1 aftrappen met onze 

ervaringen tot nu toe in de Living Labs. Met sprekers 

als Brenno de Winter en ervaringsworkshops als óJorisô 

Slaapkamerô ook in ronde 1 was mijn verwachting dat 

het niet zo storm zou lopen. Het tegendeel b leek waar: 

ik kuierde op mijn gemak naar onze zonnige zaal 

(Honolulu) met nog 15 minuten op de klok voordat we 

zouden beginnen en ik zie dat Remco me al in de 

deuropening staat op te wachten: ñKom je gauw? De 

zaal zit al vol, we wachten op je.ò 

Die had ik even niet zien aankomen. En terwijl ik 

rondkijk en me nog een beetje aan het oriënteren ben 

op de ruimte waarin ik me bevind en de energie die er 

hangt, blijft het volstromen met geïnteresseerden. Andere aanwezigen beginnen zelfs te wijzen op de 

spelregels  dat de deur dicht moet, want vol wa s vol! We willen beginnen hoor!  

 

En op dat moment realiseer ik me gelukkig: hier moet ik even van genieten. Dus ik trek de stoute 

schoenen aan en roep dat ik het wel heel erg gaaf vind dat de zaal zo vol zit ; of het ok i s dat ik even een 

foto maak? óJaaaahhhô, komt er terug uit de zaal en achterin roept iemand: óMaak dan meteen een 

selfie!ô. Geniaal idee, ik grijp mijn kans en pak gauw mijn eigen óEllen Dô moment. 

 

De tijd daarna vloog voorbij, gedurende de presentatie wa ren er veel vragen en tot mijn plezier 

constructief kritische, want dat zegt mij dat we bewust met de materie bezig zijn, elkaar wakker houden 

en onze maatschappelijke verantwoordelijkheid nemen. Ik hoop dat de aanwezigen in  de zaal er ook zo 

over denken.  

Jannie Busschers 
 

 

Schoon schip maken  
3 VenJ - architecten over  

het belang van gegevens 

kwaliteit  

door Jos van Dijk  

Gegevenskwaliteit raakt 

mensen. Onjuiste en 

onvolledige gegevens in onze 

ketens hebben vaak grote 

gevolgen: een sollicitant krijgt 

ten onrech te geen VOG, een 

asielzoeker blijkt minderjarig

te zijn waardoor voor hem 

andere regels gelden of de 

politie staat aan de verkeerde 

deur om de verdachte aan te 

houden. Problemen met 

gegevenskwaliteit zijn talrijk 

en divers en overstijgen vaak 

de grenzen va n de organisatie. 

We hebben elkaar nodig om 

ons werk zo goed mogelijk te 

kunnen doen: samen staan we 

aan de lat voor de kwaliteit

van onze dienstverlening. 

Twaalf enterprise architecten 

uit verschillende VenJ -

organisaties sloegen de 

handen ineen en namen d e 

challenge aan: het ontwikkelen 

van een aanpak voor het 

oplossen van wicked problems 

rond gegevenskwaliteit in de 

keten. Een methode die de 

samenwerking tussen de 

ketenpartners bevordert en
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zorgt voor continue 

verbetering: de wasmachine. 

Tijdens de sessie  namen Paul 

Buijs  (DJI) , Luuk Matthijssen 

(Politie) en Remko van der 

Burght (IND) hun deelnemers  

mee in hun wasmachine -

aanpak en gaven  ze 

handva t ten om samen met 

collegaôs in de keten aan de 

slag te gaan en onze VenJ -

dienstverlening stap v oor stap 

steeds b eter te maken.  

 

En dat is hard nodig, zo blijkt. 

ñSteek je hand omhoog als je 

geen probleem hebt met 

datakwaliteitò vraagt Paul 

Buis. De zaal reageert  en 

pijnlijke voorbeelden volgen. 

Kortom :  iedereen heeft het. En 

dat is nog maar het begin. 

Uiteindelijk komt de pijn echt 

tot uiting bij de afnemers van 

diensten van VenJ.  

De aanvrager krijgt niet de  

verblijfsvergunning omdat zijn 

naam is verwisseld, of je krijgt 

die boete omdat het kenteken 

niet goed is overgenomen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ñHet draait om de afnemers 

van onze diensten: 

rechtzoekenden, vreemde -

lingen, de samenleving ò, zo 

betoogt Ruud Mat thijssen. 

ñRegistreren is niet het voeden 

van de computer, en zeker 

geen bijtaak. Redeneer en 

handel daarom  altijd vanuit 

het eind van de keten .ò 

 

Het probleem is bekend en er 

is veel kennis van 

datakwaliteit. Toch stokt het. 

De architecten die deelnamen 

aan het Curriculum voor VenJ 

architecten hebben een 

aanpak bedacht: de 

wasmachine. Remco van der 

Burght  ligt de aanpak toe. De 

kernpunten: begin bij een 

concreet probleem, d oe een 

grondige analyse . Ga daarbij 

breder dan alleen IT, doe een 

kleine verbetering, meet het 

resultaat en stel bij. En  -  heel 

belangrijk  -  geef feedback,  

beloon en waardeer resultaten.  

 

VenJ zou VenJ niet zijn als er 

geen debat ontstaat. De relatie 

met b esturing is ook 

belangrijk. Daar was men het 

snel over eens. Blijf wel actie 

gericht. ñJe kunt  vast beginnen 

met schoon schip maken door 

zelf het dek te gaan 

schrobben. ò 

 

 

 

 

NL Inlichtingenexperiment in Mali  
met dank aan de collegaôs van het Joint ISTAR C ommando  van het ministerie van Defensie  

 

In de derde èn vierde ronde gaf Kolonel Hans van 

Dalen een presentatie over de professionalisering van 

de inlichtingenondersteuning aan de VN in Mali.  

 

Dit Nederlands -Noors initiatief heeft enorm 

bijgedragen aan de  effectiviteit van de VN missie in 

dit zwaar getroffen land en is illustratief voor de 

nieuwe manier van opereren van moderne 

inlichtingen organisaties. Kolonel van Dalen sprak 

volledig uit eigen ervaring: hij was zelf in Mali en 

bovendien commandant van d eze nieuwe inlichtingen 

eenheid van de VN. Hij ging in  op diverse aspecten 

van het  inlichtingenwerk in Mali, zoals oogmerk, opzet, werkwijze, informatiestromen, databases, 

sensoren en ervaringslessen. En dat alles in een internationale VN -context . 

 

 

#2 Uit wisselbaarheid  
 

 

Alle zeilen bij zetten  voor verbeterde 

opsporingsbeelden  
door Joeri Vig  

 

De politie -eenheid Noord -Holland en Regionaal 

Platform Criminaliteitsbeheersing Noord -Holland 

willen in samenwerking met het CCV een norm 

aanbrengen bij de kwaliteit van camerabewaking.

Private camerabeelden zijn namelijk een 

belangrijke bron van informatie bij de opsporing 

van verdachten van misdrijven. Echter, in veel 

gevallen zijn de beelden die de politie na een 

misdrijf opvraagt onbruikbaar. Mevrouw Anniko 

van Zan ten, die speciaal een reportage vanuit het 

programma Opsprong Verzocht maakte voor deze 

presentatie, onderbouwt dit .

òSteek je hand omhoog 

als je geen probleem 

hebt met 

datakwaliteitó 
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Joeri Vig en Operationeel Specialist Digitale 

Expertise Sander van der Meer  lichtten toe  hoe 

we ervoor gaan zorgen dat de kwaliteit van 

pri vate camerabewaking verbetert en minder  

verdachten hun straf ontlopen . 

 

Er kwamen schrijnende voorbeelden aan bod 

vanuit de politiepraktijk. Voor sommige zware 

delicten  -  zoals een overval op een tankstation  -  

had cameratoezicht de oplossing kunnen zijn 

voor het pakken van een dader als de beelden 

maar bruikbaar waren. De deelnemers waren 

overtuigd van nut en noodzaak van het project 

en kwamen zelf met goede ideeën. 

Zo werd een cameraprojectplan geopperd in een 

winkelgebied die voldoet aan een normering. Een 

ander idee was te komen tot een keurmerk op 

winkelniveau met een herkenbaar symbo ol dat 

daders moet afschrikken.  

 

Aan het einde van de workshop kwam ook de 

zaal tot de conclusie dat de woorden van 

dagvoorzitter Ronald Blok ook opgaan voor 

ondernemers m et cameratoezicht, namelijk: de 

techniek maakt enorm veel mogelijk, maar 

gebruiken wij het wel goed?  

 

 

 

 

 

 

 

 

Kan blockchain het vertrouwen in onze rechtstaat vergroten?  
De vraag ówat kunnen en moeten we nu met blockchain ?ô was vorig jaar aanleiding om binnen de 

overheid ópilotsô te starten over blockchain. Naast 10 andere overheidsorganisaties ging de afdeling Keten 

Informatie Voorziening (KIV) van VenJ samen met de Justitiële Informatiedienst (Justid) aan de slag met 

het vraagstuk  ókan blockchain het vertrouwen in rechtstaat vergroten?ô. Peter Vermeulen en Jos Keulers 

nam en de deelnemers mee in de ont dekkingsreis.  

 

 

 

De bezoekers stroomden binnen. Een grote groep 

geïnteresseerden wilde de sessie Blockchain & 

Rechtstaat bijwonen. Vele namen genoegen met een 

staanplaats. Eerst kreeg iedereen twee paaseitjes, 

moet kunnen op 3e paasdag. Waarom: daar komt u 

later tijdens de sessies achter was de mededeling.  

Enthousiast namen de sprekers, Jos Keulers (Justid) en 

Peter Vermeulen (KIV), iedereen mee in de 

ontdekkingsreis die zij gemaakt hebben bij het 

uitvoeren van hun Blockchain  pilot.  

 

De deelnemers óvuurdenô meerdere vragen op de 

sprekers af. De gezichten kregen steeds meer kleur. Of dit kwam door de actieve deelname of deels ook 

door de toenemende hitte in de kajuit is niet helemaal te achterhalen. Interessant was de opmerking  dat 

Blockchain goed past binnen de BV Nederland. Blockchain kan gezien worden als een poldermodel en dat 

past juist goed bij Nederland. Niemand is de baas. Nou dat spreekt iedereen wel aan toch? We doen het 

samen. Het is een stelsel van vertrouwen waarbij  we de privacy van de burger juist beter kunnen 

beschermen. Dat klinkt als een klok, maaré.ja, en toen kwam ook de waarschuwing. We staan heel 

fanatiek in de startblokken, maar laten we eerst zorgen voor kennisopbouw en klein beginnen. Daar 

kwam de beschei denheid en de nuchtere mentaliteit om de hoek. Die boodschap was helder.  

 

Als afsluiter nog even de huidige kennis checken bij de deelnemers door stellingen met twee mogelijke 

antwoorden voor te leggen. En ja , daarvoor waren de chocolade eitjes. Welke kleu r is het juiste 

antwoord. Na diverse vragen bleven er twee kenners over en moest de strijd beslecht worden door de 

vraag te beantwoorden wat de Bitcoin (1 e toepassing van een werkende Blockchain technologie) ôs 

ochtends om 11 uur waard was. Wie er het dich tste bij zat , was: juist ja de winnaar.  

 

Anny Brouwers   

 

 

òDe techniek maakt enorm 

veel mogelijk, maar gebruiken wij het wel goed?ó 

https://www.venjitour.nl/vaarroute/2-uitwisselbaarheid/kan-blockchain-het-vertrouwen-onze-rechtstaat-vergroten
https://www.youtube.com/watch?v=YV04Iuft94o
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Havenpolitie Rotterdam  
door Myanneke Vermeer  

 

36 iTour -deelnemers hadden de eer om aan 

boord te gaan van het prachtige patrouilleschip 

van de Zeehavenpolitie Rotterdam.  

 

 
 

Een uur lang kregen ze een kijkje in het 

bijzondere werkgebied van de havenpolitie. Chef 

Stefan van Zanten en zijn collegaôs vertelden 

tijdens het varen vol passie over hun diverse 

taken in de haven, zoals het bestrijden van

(georganiseerde) criminaliteit  -  bijvoorbeeld  

drugshan del en witwassen  -  en grenstoezicht  -  

denk aan het controleren van schepen en 

bemanning . Al varend langs schepen en 

bedrijven in de haven vertelden ze de 

deelnemers waar zij als zeehavenpolitie op  

letten en hoe zij te werk gaan.  

 

Het bestrijden van ondermi jning in de gesloten 

havenwereld is overigens niet eenvoudig. De 

zeehavenpolitie werkt dan ook veel samen met 

andere organisaties, zoals de Douane, de 

Roeiers, het Havenbedrijf Rotterdam, FIOD, en 

het Vreemdelingentoezicht team. Daarnaast 

werken ze informa tie gestuurd en met 

risicoprofielen ; het is immers onmogelijk om alle 

12,5 miljoen containers en alle schepen die per 

jaar de haven in en uitgaan fysiek te 

controleren. Naast het zorgen voor veiligheid in 

de haven werken de collegaôs ook als een 

gewoon bas isteam en houden zij zich bezig met 

zaken als bijvoorbeeld huiselijk geweld.  

 

 

 

 

 

 

Appable on deck  

met het Mobile Competence 

Center Belastingdienst  

 

De Belastingdienst startte in 

2012 met het ontwikkelen van 

mobiele apps voor smartphone 

en tablet. Zij h ebben in de 

periode erna veel geleerd over 

wat het betekent om in een 

grote ówaterval-omgevingô op 

een Agi le Scrum manier te 

ontwikkelen.  

 

Inmiddels is het Mobile 

Competence Center 

doorgegroe id naar een  

volwassen afdeling, die een 

groot aantal mobiele 

opl ossingen heeft ontwikkeld.  

 

En met alle ervaring 

ontwikkelen ze nu ook apps 

voor gevoelige gegevens in het 

burgerdomein, waarbij onder 

andere wordt samengewerkt 

met de wetenschap.   

 

Ook is er een handreiking 

óMobiele App Ontwikkeling en 

Beheerô -  een 

int erdepartementale 

coproductie van de 

Belastingdienst, DICTU, SSC -  

ICT Haaglanden en SSC - I DJI.  

 

Toine Veenhuis vertelde over 

zijn reis en motiveerde zijn 

passagiers om ook een sprong 

in het diepe te maken!  

 

 

 

 

Afgelopen dinsdag om 11 uur aan boord gegaan  van het ss Rotterdam voor een veelbelovende cruise 

langs de verschillende informatiehavens van het iTourevent. Daarnaast was 

ikzelf de brenger van kennis op het gebied van de organisatie van een Mobile 

Competence Center binnen de Belastingdienst en de nie uwe werkwijzen die dit 

met zich mee heeft genomen.  

Het doel van mijn verhaal was het verspreiden van de opgedane kennis om 

anderen ook óaan te steken ô om zelf innovatief en ondernemend aan het werk te 

gaan binnen de overheid. E n dan in het bijzonder rond h et ontwikkelen van 

m obile opl ossingen voor de medewerker en b urger en bedrijf.  

 

  

ò12,5 miljoen containers per jaaré 

dus werken we met risicoprofielenó 
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De Agile manier van werken heeft ons veel 

gebracht en we hebben gezien dat dit goed is in 

te passen in een organisatie waar vooral 

dakpansgewijs wordt ontwikkeld. Vooral voo r de 

ontwikkelaars is een wereld opengegaan door 

schouder aan schouder samen met de 

eindgebruikers iets moois en vooral nuttigs  voor 

hen te ontwikkelen. Vaak óspatô de energie ervan 

af!!  

 

Maar ook ik heb op verschillende manieren 

nieuwe kennis tot mij kunn en nemen. Dit 

varieer de van een kijkje nemen in het óDarkNet ô 

tot een indruk krijgen van wat ons te wachten 

staat op het gebied van Blockchain.  Vooral dat 

laatste gaat ons de komende jaren veel brengen 

en ons tegelijkertijd de nodige hoofdbrekers 

geven hoe  deze techniek het beste kan worden 

toegepast in mobiele oplossingen, want daar ben 

ik natuurlijk van!  Verder was het goed te zien 

dat vele collegae van verschillende 

overheidsorganisaties hier samen met elkaar 

kennis deelden  en vooral er veel over spraken . 

 

Al met al kijk ik terug op een zeer inspirerende 

dag met goede sprekers . 

 

 

 

 

Havenpolitie Rotterdam  
door Kim Öztürk  

 

Tijdens de iTour 2017 voer de Zeehavenpolitie drie maal uit met elke keer een kleine groep deelnemers. 

Op de boot zijn vijf politieage nten aanwezig die de lucky few gedurende het uur vertellen hoe een 

gemiddelde dag eruit ziet op de boot; en een aantal leuke weetjes.  

 

Naast de boot, met een minimale bezetting van 5 man, rijden er 2 noodhulpautoôs mee, aan de stadskant 

en de havenkant. E en kleine bezetting als je bedenkt dat het werkgebied zoôn 150 kmĮ is en elke dag 

zoôn 100 schepen de haven in-  en uitvaren. Met behulp van onder andere  de douane bekijken de collegaôs 

op basis van risicoprofielen welke binnenkomende 

schepen m ogelijk drugs  aan boord hebben.  

 

Zo ligt er as we speak  een bananenboot aan de kant 

die wordt gelost, waar in Hamburg nog drugs in werden  

aangetroffen. Vaak moet de politie het hebben van 

tips  -  gek genoeg komen die vaak van concurrenten.  

Een mooi voorbeeld hiervan is  dat er laatst drugs werd  

gevonden op de plek waar de anker zit. Een plek waar 

je  niet zo snel kijkt en het dus niet zou zijn opgevallen. 

Harde cijfers zijn er niet, maar er wordt ongeveer 

20.000 

kilo 

drugs 

per jaar aangetroffen. De politie gaat er  vanuit dat dit 

ongeveer 10% is.  

 

Maar niet alleen het opsporen van drugs hoort bij de 

Zeehavenpolitie. In de haven zijn er veel malafide 

bedrijven die vaak gebruikt worden als dekmantel. Een 

recent voorbeeld is een carwash. Met behulp van 

informatie van bijvoorb eeld de KvK of instanties zoals 

Eneco werd  duidelijk dat er geen water wordt verbruikt 

en 0 kilo zeep was ingekocht . Een goede reden om dus 

langs te gaan. Vaak zijn dit soort bedrijven 

ontmoetingsplekken binnen het criminele circuit.  

Daarnaast controleert de Zeehavenpolitie ook op 

vaarrusttijden, worden de veiligheidsregels gevolgd en 

wordt er gekeken naar wat anders is dan anders, zeker 

in de donkere uren.  

 

  

òDe collegaõs onderscheppen 

zoõn 20.000 kilo drugs per jaaré 

En dat is naar schatting 10% 

Van de totale aanvoeró 
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Justitie in internationale wateren  
door Ernst Steigenga  

 

Zoôn 20 collegaôs 

schoven aan bij Marc 

Jorna (Europese 

Commissie) en Ernst 

Steigenga voor een 

update over e -Justice 

in Europa. De 

verankering van e -

CODEX als 

uitwisselplatform 

voor justitiële 

autoriteiten in Europa 

heeft prioriteit van 

zowel de Europese 

Commissie (EC) als 

van de lidstaten. De EC bereidt een verordening 

voor die enerzijds de functionele rol van e -

CODEX beschrijft en anderzijds in het beheer 

van e -CODEX voor de lange termijn voor ziet. 

Het streven is om de verordening in najaar 2018 

te hebben geïmplementeerd.  

 

Tegelijk werken de EC en de lidstaten in het 

project e -Evidence, aan een methode om 

digitaal bewijsmateriaal in strafzaken uit te 

wisselen tussen openbaar aanklagers in de 

Europese lidstaten. e -CODEX ligt aan de basis 

van de oplossing met als aandachtspunt de  

omgang met de grootte van de bestanden 

digitaal bewijsmateriaal.

Op 9 mei nemen in Brussel aanklagers en e -

CODEX experts deel aan de startbijeenkomst 

van het project. Het  doel van het project is om 

functionele vragen en technische mogelijkheden 

aan elkaar te verbinden tot een werkende 

oplossing. Het gaat in eerste instantie om 

digitaal bewijs in strafzaken. De verwachting is 

dat de oplossing op termijn ook interessant is 

voor civielrechtelijke procedures, bijvoorbeeld 

insolventiezaken.  

 

 

 

In antwoord op vragen uit de zaal benadrukte 

Steigenga dat e -CODEX geen nationale 

systemen vervangt maar deze verbindt. 

Lidstaten die geen nationale systemen hebben 

voor rechtshulpverzoe ken, civiele claims zullen 

die systemen zelf moeten ontwikkelen of 

overnemen van andere lidstaten. De tijd dat alle 

Europese justiti±le procedures via een óeigenô 

systeem werden geïmplementeerd is voorgoed 

voorbij.  

Verder maakte Jorna 

duidelijk dat web -

win kels weliswaar 

eigen geschilop -

lossingen hebben 

maar dat die nooit het 

onafhankelijk oordeel 

van een rechter 

kunnen vervangen.  

 

 

 

#3 Open en transparant  
 

 

Open data: wat kan ik ermee?  
door Suzanne van der Knijff  

 

Een open overheid die transparant is, informatie en 

data beschikbaar stelt die toegankelijk is en open 

staat voor iedereen die daarin geïnteresseerd is. Dat 

is het beeld Annemiek van Bolhuis ( directeur 

Volksgezondheid en Zorg bij het RIVM) schetst als ze 

vertelt over het initiatief dat het RIVM heeft genomen 

om actuele en eenduidige cijfers over de verschillende 

beleidsterreinen van het ministerie van VWS te 

presenteren.  

 

Het RIVM heeft hiervoo r het project óDe Staat van de 

Zorgô in het leven geroepen, waarin het ministerie van VWS met acht partners nauw samenwerkt in een 

consortium. Een mooi voorbeeld van wat we kunnen bereiken met Open Data. Alle betrokken partijen 

stellen hun data beschikbaar  om ze, voorzien van de juiste metadatering en context, beschikbaar te 

stellen aan een breed publiek. RIVM -projectleider Mariska van Blankers licht toe dat dit gebeurt via de 

website www.staatvenz.nl , die als een war e een interface vormt voor de onderliggende data van de 

verschillende partijen in het cons ortium en hun (keten)partners. De meerwaarde zit in de eenduidigheid 

van de cijfers, die is geborgd door het proces van afstemming en harmonisatie van begrippen en 

definities in het samenwerkingsverband.   

òe-CODEX ligt aan de basisó 

https://www.venjitour.nl/vaarroute/2-uitwisselbaarheid/justitie-internationale-wateren
https://www.venjitour.nl/vaarroute/openheid-en-transparantie/open-data-wat-kan-ik-ermee
http://www.staatvenz.nl/
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Na het inspirerende verhaal van het RIVM vertelt Walter Schirm, projectleider Open Data bij de Politie, 

over zijn ervaringen met Open Data. Walter kijkt in zijn werk veel naar het Verenigd Koninkrijk, een 

voorloper al s het gaat om Open Data in de overheidswereld. Walter geeft de aanwezigen een aantal 

punten mee die gelden voor Open Data bij de politie maar ook elders binnen het VenJ domein kunnen 

worden toegepast. Zo geeft hij aan dat het openstellen van data meerwaard e kan opleveren voor de 

eigen organisatie; de buitenwereld komt vaak met concrete oplossingen of toepassingen die je zelf nog 

niet bedacht had. Ook kan het voor meer begrip en inzicht in het politie dan wel VenJ werk opleveren.  

Zo wordt in het Verenigd Kon inkrijk door de politie gebruik gemaakt van een app waarmee burgers 

kunnen meedenken over de politie - inzet. Ook voor de Dutch Open Hackaton heeft de politie datasets 

beschikbaar gesteld, daar hebben 17 teams dankbaar gebruik van gemaakt. Walter schetst nog  meer 

aansprekende voorbeelden die nog maar eens duidelijk maken welke mogelijkheden open data bieden.  

Er liggen hier ook voor VenJ veel kansen!  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bio metrie aan boord  
door Marianne Zijderveld  

 

Politie (Martin van 

Wijngaarden) en vreemde -

lingenketen (Marianne 

Zijderveld) namen in de Cape 

Town de aanwezigen mee in 

de ontwikkelingen rond de 

gezamenlijke biometrie -

voorziening VenJ. Daarin 

werken vier part ijen  -  naast 

politie en vreemdelingenketen 

ook DJI en strafrechtketen  -

 samen om te komen tot één 

gezamenlijke voorziening in 

plaats van ieder een eigen 

systeem. In een eerste 

inventarisatie bij de 

aanwezigen bleek dat 

biometrie een onderwerp is 

waar vele partijen mee aan 

de slag gaan. Of het nu NFI, 

Defensie, meldplicht van 

asielzoekers, logistiek in 

gevangenissen betreft: overal 

wordt gebruik gemaakt van 

biometrie om mensen te 

kunnen identificeren.  

 

Martin liet VenJ - toepassingen 

zien van het gebruik van 

vingerafdrukken waarna 

Marianne het stokje overnam 

met een toelichting op de 

architectuur aan de hand van 

een plaat met drie use cases.  

 

En nadat alle passagiers 

helemaal up to date zijn, 

stonden de roergangers stil 

bij de samenwerking en de 

ervaringen die  daarin zijn 

opgegaan. Een punt  waar 

veel mensen over hebben 

nagedacht en ook best wel 

een mening over hebben.  

 

In intensieve discussies ging 

de workshop  dieper in  op 

vraagstukken over beheer en 

eigenaarschap. Hoe 

organiseer je nu zoôn 

verandering zodat h et een 

succes wordt  -  doe je dat 

door het eigenaarschap bij  

een onafhankelijke partij te  

beleggen?  En hoe regel je dit 

nu zodat het kan doorgroeien

 

naar een rijksbrede 

voorziening en bewaak je dat 

je blijft  voldoen aan alle wet 

en regelgeving (lees privac y) 

die van toepassing is? Hoe 

borg je het beheer van de 

gegevens?  

 

Al met al interessante vragen 

waarbij goed zichtbaar wordt 

dat de oplossingen niet het 

probleem zijn, en dat de 

uitdaging vooral zit in het 

beheerst met elkaar een 

verandering doormaken . 

òHoe organiseer je nu 

zoõn verandering 

zodat het een succes wordt?ó 

https://www.venjitour.nl/vaarroute/3-open-en-transparant/biometrie-aan-boord

